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Zápis zo zasadnutia Akreditačnej rady UNIZA 

Periodické schvaľovanie študijných programov II. stupňa 

 

VÝSKUMNÝ ÚSTAV VYSOKOHORSKEJ BIOLÓGIE 

TATRANSKÁ JAVORINA 
 

Dátum zasadnutia: 3.7.2024, 12:30 h 

Miesto zasadnutia: zasadacia miestnosť dekana FRI/hybridne 

 

Prítomní: prof. Ing. Anna Križanová, CSc., prof. Ing. Pavol Rafajdus, PhD., prof. Ing. 

Branislav Mičieta, PhD., prof. Ing. Alena Otčenášová, PhD., prof. Ing. František Schlosser, 

CSc., prof. Ing. Martin Klimo, PhD., doc. Ing. Stanislava Strelcová, PhD., doc. RSDr. Jozef 

Matis, PhD. 

Prítomní online: Bc. Martina Magulová, Ing. Peter Čerňan, PhD., Ing. Kristína Šajbanová, 

prof. Ing. Antonín Kazda, CSc.  

Pozvaní: doc. Ing. Michal Koháni, PhD. 

 

Program: 

1. Otvorenie zasadnutia Akreditačnej rady UNIZA (ďalej len „AR UNIZA“) 

2. Prezentácia Hodnotiacej správy pre periodické schvaľovanie študijného programu II. stupňa 

(ďalej len „hodnotiaca správa“) študijného programu: 

• Alpínska a vysokohorská ekológia (garant prof. RNDr. Marián Janiga, CSc.) 

3. Diskusia k faktom hodnotiacej správy a k odporúčaniam z Hodnotiacej správy pracovnej 

skupiny Výkonnej rady SAAVŠ k žiadosti o posúdenie vnútorného systému 

zabezpečovania kvality VŠ (ďalej len „Hodnotiaca správa PS SAAVŠ“) 

 

Ad 1.  

Prorektorka pre vzdelávanie prof. Ing. Anna Križanová, CSc. privítala členov AR UNIZA, 

garanta a spolugaranta ŠP. Uviedla, že periodické schvaľovanie ŠP vyplýva z povinnosti, ktorá 

je predpísaná štandardmi SAAVŠ. Následne opísala priebeh zasadnutia AR UNIZA: 

prezentácia hodnotiacej správy garantom, po ktorej bude nasledovať diskusia garanta s členmi 

AR UNIZA k jednotlivým faktom hodnotiacej správy a k možnostiam implementácie 

odporúčaní vyplývajúcich z Hodnotiacej správy PS SAAVŠ, ktoré sa týkajú aj VÚVB: 

✓ doplnenie kritéria výberu (študijný prospech) študentov do RŠP o ďalšie kritériá dané 

príslušnou smernicou VSK (úloha univerzity), 

✓ prijatie opatrení na zvýšenie účasti študentov na dotazníkovom prieskume ohľadom 

študijných programov, 

✓ zvýšenie záujmu zahraničných študentov o zahraničné mobility, 

✓ nájdenie vhodného spôsobu motivácie študentov prvého a druhého stupňa štúdia pre 

širšie zapojenie do univerzitného grantového systému, 

✓ zabezpečenie súladu (dizajn, štruktúra, logika) internetovej stránky fakulty 

s internetovými stránkami ďalších fakúlt - webové stránky VÚVB sa vymykali z 

dizajnovej a logickej štruktúry univerzity, 

✓ V rámci ŠO ekologické a environmentálne vedy bolo identifikované, že členovia 

pätice garantov majú zmluvy len do konca roka 2024, čo by mohlo ohroziť udržateľnosť 

týchto unikátnych študijných programov. 
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✓ V ŠO ekologické a environmentálne vedy: Zabezpečiť zmluvné podmienky členov 

pätice garantov v zmysle Zákonníka práce tak, aby jednotným dátumom platnosti zmlúv 

nebola ohrozená udržateľnosť týchto národne unikátnych študijných programov. 

✓ V rámci ŠO ekologické a environmentálne vedy bolo identifikované, že viaceré 

záverečné práce mali veľmi podobné zameranie a podstatný rozdiel bol najmä v jazyku 

ich vypracovania, čo pri veľmi obmedzenej možnosti kontroly zhody medzi rôznymi 

jazykovými verziami graduačných prác vytvára teoretickú možnosť publikovania 

totožných prác v rôznych jazykových mutáciách. 

 

AR UNIZA jednomyseľne schválila návrh programu rokovania AR UNIZA. 

 

Ad 2. + Ad 3. 

 

1. ŠP Alpínska a vysokohorská ekológia, II. stupeň, denná forma  

• prezentácia: garant prof. RNDr. Marián Janiga, CSc. (prítomný aj spolugarant prof. Ing. 

Stanislav Bureš, CSc.) 

 

Garant ŠP prezentoval študijný program. Následne odprezentoval hodnotiacu správu (link na 

hodnotiacu správu bol pre členov AR UNIZA k dispozícii v excel súbore pred zasadnutím AR 

UNIZA).  

 

V rámci prezentácie sa venoval najmä nasledujúcim bodom: základné údaje o ŠP, zapojenie 

študentov do tvorivých činností, miera spokojnosti s výučbou predmetu, prijímacie konanie, 

aktuálne počty študentov, zahraničné mobility študentov a zamestnancov, uplatniteľnosť 

absolventov, miera spokojnosti študentov s kvalitou ŠP, personálne zabezpečenie ŠP, finančné 

zdroje, silné a slabé stránky ŠP, príležitosti pre rozvoj ŠP a riziká pre rozvoj a kvalitu ŠP. 

V závere opísal návrh opatrení na zlepšenie ŠP.  

 

Okrem základných údajov z hodnotiacej správy garant ŠP popísal spoluprácu so zahraničnými 

a slovenskými centrami, informoval o zapojení študentov do výskumu a o pravidelnej 

komunikácii študentov s vyučujúcimi. Spomenul tiež individuálne témy záverečných prác, pri 

ktorých vyžadujú teoretické poznatky aj praktické zručnosti. Venoval sa tiež publikačnej 

činnosti, výsledkom z Bc. a Mgr. prác, zoznamu projektov, napr. Kvalita vody horských 

ekosystémov Kirgizska a opísal tabuľky vývoja počtu študentov.   

 

Návrh opatrení na zlepšovanie a rozvoj ŠP: 

P. 

č.   
Opatrenie  Termín  

1.  

Príprava „double degree diploma“ (spoločný študijný program) so Zhetysu University, 

Taldykorgan, Kazachstan v rovnakom študijnom programe Alpínska a vysokohorská 

ekológia s predstavou realizácie v akademickom roku 2025/26 alebo 2026/27 podľa 

procesnosti Kazašského akreditačného systému.  

XII. 2024 

 

V rámci prezentácie garant ŠP tiež zaujal stanovisko k odporúčaniam vyplývajúcich 

z hodnotiacej správy PS SAAVŠ, ktoré sa týkali ŠO ekologické a environmentálne vedy, 

najmä zabezpečenia zmluvných podmienok garantov v zmysle ZP a zosúladenia internetovej 

stránky.  
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Po ukončení prezentácie nasledovala diskusia, v ktorej vystúpili prof. Ing. František Schlosser, 

CSc., prof. Ing. Anna Križanová, CSc. a prof. Ing. Martin Klimo, PhD. Predmetom diskusie 

boli najmä nasledujúce otázky a podnety: 

• Personálne zabezpečenie profilových predmetov. 

• Zabezpečenie ŠP z hľadiska veku a graduačného rastu garanta/spolugarantov.  

• Potreba kontroly a aktualizácie VTC spolugaranta prof. Bureša. 

• Či sa VÚVB pokúšalo získať zahraničný grant.  

• Možnosti zabezpečenia vzdelávania na VÚVB aj v budúcnosti. 

 

Garant kompetentne reagoval na otázky a podnety vyslovené v diskusii. V súvislosti s 

Hodnotiacou správou PS SAAVŠ sa garant ŠP vyjadril ku konkrétnym odporúčaniam pre ŠO 

ekologické a environmentálne vedy, a tiež zaujal stanovisko k všeobecným odporúčaniam, 

ktoré boli adresované univerzite ako celku.  

 

V závere prof. Križanová poďakovala garantovi a spolugarantovi ŠP. Informovala, že AR 

UNIZA oznámi svoje záverečné stanovisko priamo na mieste po ukončení hlasovania. Dodala, 

že následne bude zaslaný zápis a oficiálne rozhodnutie.  

 

Hlasovanie AR UNIZA prebehlo v informačnom systéme AR UNIZA, a to nasledovne: 

 

1. Alpínska a vysokohorská ekológia 

Uznesenie: V zmysle štandardov pre ŠP vydaných SAAVŠ (čl. 11, ods. 5) AR UNIZA schvaľuje 

študijný program Alpínska a vysokohorská ekológia (II. stupeň, denná forma) v perióde 

zodpovedajúcej jeho štandardnej dĺžke štúdia s platnosťou od 1.9.2024 do 31.8.2026. 

 

hlasovali: 12;   za: 12;   proti: 0;   zdržal sa: 0 – spis č. 625 

 

Prof. Ing. Anna Križanová, CSc. oznámila, že najbližšie zasadnutie AR UNIZA sa bude konať 

dňa 8.7.2024 v zasadacej miestnosti Vedeckej rady UNIZA o 10:00 hod. V závere zasadnutia 

sa poďakovala prítomným za účasť a za ich aktívny prístup. 

 

 

 

 

 

prof. Ing. Ján Čelko, CSc., v. r.  

         predseda Akreditačnej rady UNIZA 

 

 

 

V Žiline, dňa 31.7.2024 

 

Zapísala: JUDr. Renáta Šebestová, tajomníčka AR UNIZA, v. r.   

Schválila: prof. Ing. Anna Križanová, CSc., podpredsedníčka AR UNIZA, v. r.  

 
 


